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Notulen van de 6de vergadering 
op vrijdag 24 juli 1964 in de Trêveszaal 
aangevangen t s morgens om negen uur 

, 

De vice~m~nister-president Biesheuvel (voorzitter ) 
en de m~~lsters Van Aartsen, Andriessen, Bogaers, 
Luns (bl J de punten 2,5 en 6), Veldkamp en VIi tteveen 

Voorts zijn aanwezig staatssecretaris 
. ~eyzer en drs.G.Brouwers (Economische Zaken), 
lr.J.A.P. Franke (Landbouw en Visserij), mr.A.F.K. 
Hartogh en mr. F.ltalianer (Buitenlandse Zaken), 
dr.W.P.H. van Oorschot (Economische Zaken) en de 
heer D.P. Spierenburg 

Secretaris~ drs.J. Middelburg 

Verslag van de ver~adering van de Landbouwministers van de 
EEG van 14 tlm 17 juli 1964, in het bijzonder wat betreft de 
inwerkingtreding van de zuivelverordening (Brief van de 
minister van Landbouw en Visserij dd. 21 juli 1964, nr. 627) 

Minister Andriessen stelt de vraag of de regeling 
van de heffingen op de export van zuivel niet is tegen ge
vallen, nu de EEG-commissie geen verschil tussen Goudse, 
Edammer en Tilsiterkaas wil maken. De voorzitter antwoordt, dat 
het geheel van de in deze vergadering van de EEG-raad aanvaarde 
regeling niet ongunstig is; het belangrijkste bezwaar is, dat 
de bescherming voor verschillende zuivelprodukten te hoog is, 
vooral bij kindervoedsel. Minister Witteveen heeft begrepen, 
dat Nederland een nog hogere uitvoerheffing-op zuivelprodukten 
mag leggen dan normaal zou zijn, bijv. in het geval ~et betrokken 
land van de vrijwaringsclausule gebruik wil maken. Er is 
hierbij ook gedacht aan Deense zuivelexport naar de Eondsrepu
bliek. De voorzitter antwoordt, dat de exportheffing op zuivel 
nooit hoger mag zijn dan het eraan verleende steunbedrag, maar 
wel hoger dan het importerend land aan invoerrecht erop kan 
heffen. Ir.Franke voegt hieraan toe, dat dit laatste alleen 
mogelijk is met toestemming van de EEG-commissie. 

De voorzitter brengt thans in bespreking hoe de Ne
derlandse houding zal zijn tegenover het Duitse standpunt 
inzake de zuivelregelingen (Tilsiterkaas). De vorige dag was 
de heer Spierenburg in de vergadering van de plaatsvervangers 

~- in moeilijkheden, omdat hij terzake geen instructies had. Spreker 
stelt zich op het standpunt, dat vorige week het akkoord over 

J~ de zuivel- en rijstregelingen in de EEG-raad is gesloten. De 
Duitse wens zal men alleen geïsoleerd kunnen bekijken en . voor 
aanvaarding is unanimiteit nodig; anders zou de gehele zUlvel-
regeling op losse schroeven komen. © NA, 2.02.05.02 (Arch. MR) (Nationaal Archief, Den Haag) inv.nr. 879
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Drs. Brouwers deelt mede, dat van de stukken vier 
exemplaren uit Brussel worden ontvangen, waarvan één naar 
Sociale Zaken en Volksgezondheid wordt gezonden. Het laatste 
stuk van 8 juli is eveneens daarheen gezonden. 

De voorzitter stelt vervolgens voor over het nieuwe 
EEG-stuk inzake de conjunctuurpolitiek t e spreken. Minister 

' I Veldkam.;E. had in di t stuk gaarne meer vermeld gezien bijv. 
u,JN,~~ over de "Seelenmassage". Minister Andriessen merkt op, dat de 

landenrapporten nog niet erbij zijn. Ministe r Bogaers wil 
gaarne de definitieve tekst zien. De voorzit t er stelt voor, 
dat deze wordt rondgezonden. 

De heer Spierenburg meent, dat aan Mar jol in gezegd 
moet worden, dat men als een stuk gereed is dit n ie t aan het 
conjunctuurcomité maar aan de landen moet zenden . Drs . Brouwers 
merkt op, dat er een adviseringsprocedure is afgesproken, die 
anders is. Intussen worden de bedoelde stukken bij ons i nt ern 
rondgezonden. 

r~1;,'7 5. Stand van de Kennedy-onderhandelingen 

Minister Andriessen deelt mede, dat hi j voornemens is 
in de EEG-raad een enigszins-pessemistisch verhaal over de vor
deringen bij de Kennedy-ronde te houden. Tevoren zal de t ekst 
hiervoor schrifteli~worden vastgelegd. 

1:0 tS~ 
~ . Verzoek van Oostenrijk inzake associatie met de EEG (Brief 

van de minister van Buitenlandse Zaken dd. 21 juli 196 4, nr. 
109 .. 705) 

Minister Andriessen deelt mede, dat in de aanvanke
lijke nota, die in de coördinatiecommissie is behandeld , vier 
standpunten werden weergegeven, wat thans tot één advies is 
teruggebracht. In de coördinatiecommissie was men he t over het 
volgende eens. Nederland heeft steeds een open EEG voorgestaan 
en dan kan het Oostenrijk niet afwijzen. Men zal he t Oosten
rijkse verzoek echter moeten zien in het kader van de gehele 
Kennedy-ronde. Het is ook zo, dat de gevolgen van de EEG voor 
Oostenrijk zeer meevallen. Een bijzonder punt is in hoeverre 
een positief antwoord op de Oostenrijkse aanvrage een precedent 
zal zijn. Er ligt een voorstel voor een mandaat voor de EEG
commissie ter tafel; men denkt aan een soort ge ~e capiteerd~. 
economische unie, waarbij Oostenrijk op alle r l el punten vrlJ
bli j ft. Daarom is in de COQrdinatiecommissie besproken, dat 
men beter kan streven naar een s oort vri jhand elszone en dat de 
Nederlan ds e delegatie z i ch dan wat los moet maken van he~ man
daat dat de EEG-commissie voorstel t. Minister Luns kan zlch 
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hierbij aansluiten. Hij meent? dat het weinig zin heeft te 
stellen, .da~ het geen precedent ~ag zijn? omdat elke aanvrage 
om assoclatle steeds weer anders zal zijn. De zaak zal nog 
verder onderzocht moeten wordno Men zal in Brussel echter niet 
de indruk moeten geven, dat Nederland obstructie voert tegen 
onderhandelingen over het Oostenrijkse verzoek. 

Minister VVi ttev.een vraagt zich af of een constructie 
van een vrijhandelszone uitvoerbaar is . Deze is wel met Enge
land onderzocht, maar zij bleek zeer ingewikkeld . Minister 
Andriess~ acht een dergelijke constructie toch eenvoudiger 
dan wat ~stenrijk zelf wil. 

Ir. Franke merkt met betrekking tot het punt van 
de precedentwerking op, dat in de nota van de coördinatie
commissie op blz. 2 wordt gesteld, dat ontwikkelde Europese 
landen in beginsel alleen voor een volledig lidmaatschap van 
de EEG in aanmerking komen en dat Oostenrijk de enige uitzon
dering is, omdat het wegens het Staatsverdrag niet zijn neu
traliteit kan opgeven. Met Zweden en Zwitserland is dat wat 
anders~ aangezien die landen vrijwillig neutraal zijn. Spreker 

h1 is wel bang voor allerlei associaties met vrij onwerkbare con-
I ~ tructies , waarbij de landbouw is uitgezonderd. Het zou een 
~. ~~ onaanvaardbare zaak zijn, dat de landbouw in de verschillende 
~ ~ associatieovereenkomsten zou worden uitgesloten met uitzonde
~~ ring van die met Denemarken. Als nu alleen met Oostenrijk een 

associatieovereenkomst wordt aangegaan, omdat dit land gedwon
gen neutraal moet zijn, is het risico veel kleiner, dat ook 
andere Europese landen voor associatie in aanmerking worden 
gebracht. 

Dr. Van Oorschot merkt op, dat ook bij vorige 
associaties al-auidelijk is geworden, dat het begrip associatie 
nog nooit gedefinieerd is en dat de associatie allerlei vormen 
kan aannemen. Nu heeft de Oostenrijkse regering een stuk ge
produceerd, waarvan niemand k~n zeggen wat het is, maar men 
wil dit onder het hoofdstuk brengen van associatie. Het is 
wat anders dan een vrijhandelszone zoals deze in de GATT is 
gedefinieerd. Bovendien wil Oostenrijk nog voor 12 industriële 
produkten een uitzonderingo Spreker is bang, dat de E~G een 
paar Oostenrijkse knelpunten moet oplossen, zoals ook met 
Israël het geval was. 

De heer Spieren~urg merkt op, . dat de Be~gische 
minister Spaak het standpunt zal verdedlgen, dat lro F7anke 
voorstaat, maar spreker is het hiermede niet eens. Indlen.de 

,~ Kennedy-ronde niet slaagt, kan de EEG niet het standpunt ln
yr' nemen, dat zij zich van de andere :" J "_' ~pese landen niets aan

trekt. Spreker meent ook, dat Nederland niet zou l'.:~l .nnen 
weigeren als een lanl als Zwitserland een associatieovereen
komst zou vragen. De voorzitter wi jst op het probleem, dat 
de andere Europese landen assöëiatie zouden vragen zonder de 
landbouw erbij te betrekken met uitzondering van Denemarken. 

De heer Spi§~enburg ••• 
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De heer Spierenbufg zou dan willen stellen, dat geen associat : 
aanvaardbaar is, als voor dit probleem geen bevredigende op
lossing is gevonden. Minister Luns stelt voor, dat in deze 
richting in Brussel zal worden gewerkt. 

De heer Spierenburg verwacht, dat hem deze middag 
gevraagd zal worden hoe het Nederlandse s t andpunt is. Hij wil 
dan zeggen, dat de Nederlandse regering volkomen begrip heeft 
voor de problemen van Oostenrijk . Voorts zal hij zeggen, dat 
de regering bereid is mee te werken aan de totst andkoming van 
een onderhandelingsmandaat voor de EEG-commis s i e. Als andere 
EVA-landen associatie vragen, zal dit nader bekeken mo e ten 
worden. Ons meegaan met een aseociatieovereenkoms t voor Ooste 
rijk hangt echter samen met de neutraliteit van dit l and. Dez 
behoeft niet te verhinderen, dat ook de landbouw goed erin 
geregeld zal worden, anders zal een akkoord voor Nederland 
moeilijk aanvaardbaar zijn. Men zal dan in he t naj aar tot 
vaststelling van een mandaat kunnen komen. 

Ir. Franke stelt de vraag of het verstandig is nu 
al te zeggen, dat Nederland voorstander van associatie me t 
andere EVA-landen is. Europese landen zullen bij voorkeur het 
lidmaatschap van de EEG moeten aanvaarden. Minister Luns meen 
ook, dat gesteld kan worden, dat deze landen in het algemee n 
lid van de EEG moeten worden. Dit sluit echter niet uit , dat 
een volgend keer weer met een associatieverzoek zou kunnen 
worden ingestemd. De voorzitter concludeert, dat de normale 
figuur voor democratische, ontwikkelde Europese landen het 
volwaardig lidmaatschap van de EEG moet zijn. De aanvraag va~ 
Oostenrijk zal men op eigen merites moeten beoordelen en t en 
aanzien van andere landen zou dit in de toekomst ook kunnen 
gebeuren. De raad verklaart zich hiermede akkoord. 

Conclusies van de coördinatiecommissie van 21 juli 1964 
(Brief van de minister van Buitenlandse Zäken dd. 21 juli 
1 964, nr. 1 09 • 705 ) 

Geen verdere opmerkingen. 

8. Ingekomen stukken en mededelingen_ 

Geen opmerkingen $ 

De s e cretaris , 
I I 

------------------_________ '-'-..J.-~ [ /:' { . ( <.> ~ (7.. 


